

CANADIAN POLITICAL HISTORY BOOK PRIZE (2026)

PRIX DU MEILLEUR LIVRE EN HISTOIRE POLITIQUE CANADIENNE (2026)

The Canadian Historical Association's Political History Group (PHG) is pleased to announce the Canadian Political History Book Prize competition. The prize will be awarded in 2026 for an outstanding, well-written book judged to have made an original, significant, and meritorious contribution to the field of Canadian political history. The PHG considers "Political History" in very broad terms, and encourages the study of politics, public policy, governance, the state, political economy, political sociology, civil society, elections, social movements and their activism, foreign policy, international relations, legal history and other facets of political life from diverse theoretical and empirical approaches.

Eligible books must have been published between 1 December 2024 and 30 November 2025. The award will be given in June 2026 at the Annual Meeting of the Canadian Historical Association.

The prize will not be awarded if there are fewer than four nominations; however, any books submitted will be considered in the following year's competition.

Authors are invited to submit copies of their books directly to each member of the prize committee or to contact their publishers and ask them to submit copies of their books on their behalf. The deadline for submissions is **15 January 2026**.

Le Groupe d'histoire politique (GHP) de la Société historique du Canada est heureux d'annoncer le concours du Prix pour le meilleur livre en histoire politique canadienne (2026). Le prix sera attribué à un livre en histoire politique canadienne bien écrit et jugé comme constituant une contribution originale, significative et méritoire dans ce domaine. La définition d'histoire politique retenue par le GHP se veut large et recouvre l'étude de la politique, des politiques publiques, de la gouvernance, de l'État, de l'économie politique, de la sociologie politique, de la société civile, des élections, des mouvements sociaux et de leur militantisme, des affaires étrangères et des relations internationales, de l'histoire légale et de toutes autres facettes de la vie politique canadienne, et ce, en ayant recours à une variété d'approches théoriques et empiriques.

Les travaux publiés par les chercheurs et les chercheuses dans le domaine de l'histoire politique canadienne entre le 1er décembre 2024 et le 30 novembre 2025 sont admissibles. Le prix sera décerné à l'assemblée annuelle de la Société, en juin 2026.

Le prix ne sera pas attribué s'il y a moins de quatre nominations. Advenant le cas, les travaux soumis seront automatiquement considérés pour le concours de l'année prochaine.

Les auteurs sont invités à soumettre leurs livres directement aux membres du comité de sélection ou à contacter leurs éditeurs et leur demander de soumettre leurs ouvrages. La date limite pour soumettre les travaux est le **15 janvier 2026**.

Members of the Selection Committee / Les membres du comité de sélection:

Dr. Michel S. Beaulieu

Office of the Provost
University of Northern British Columbia
Prince George, British Columbia
V2N 4Z9

michel.beaulieu@unbc.ca

Dr. Asa McKercher

Brian Mulroney Institute of Government
Mulroney Hall
St. Francis Xavier University
Antigonish, NS B2G 2W5

asa.mckercher@gmail.com

Dr. Jack Little

Professor Emeritus
Simon Fraser University

251 Mountain View Drive
Salt Spring Island, British Columbia
V8K1G1

john_little@sfu.ca